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s the staff study points out, it ig obvious that
the warndaerings »f the ReuLlecan campaign fund: involve
broad areas of jurisdiction of the Danking and Currency
Comnmnittee. This is particularly true in regard to the
sums of money which have travelled across nabicnal
borders and where the United States and lexican canks
hava hzen used for the transfer and the possible

oncealmant of thess funds.

The $89,000 of Mexican bank checks which went into
the Regublican campaign and then into the account of
Berrard EBarker, ore of the suspects in the Watergute
burglary, raise tramendous guestions for the Committee.
It appears that the Committee to Rz-Elect the rresident
and its allied groums are willing to go to anv luengihs
to conceszl the identity and the eorigins of thess chacks.
We do not know whether theose funds ware raized in the
United States Mexi and we do neot know whether

£ could be legally
received by a political committee.
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The real answer to the $83,000 guestion undoubtedly
is in the books and records of the Committee to Re-LElect
the President and/or its various subsidiary groups.

All of these cuestions and the growing speculation
about the source of these funds could be cicared up if
these records were made available to this Committce

and to the public. without this information on the
Republican contributions in the period prior to April 7,
it is impossible to determine the facts. Indications are
that $100,000 came out of Mexico in one chunk and it

1s reasonable to question whether or nct additional

sums travelled theze same routes. As the Committee
knows from its investigations which led to the passage
of the Foreign Bank Secrecy Act in 1970, the transfer
of money through foreign bank accounts leads to endless
possibilities for concealment of the nature of the

funds and the identities of their original owners.

We know that a $25,000 contribution by Dwayne
Andreas -- who was later to be a recipient of a national
bank charter -- also found its way into the account
of Bernard Barker. These events are deseribed in the
enclosed study and they too bear on jurisdictions of
the Committee.

This document is to be regarded as confidential and
for the use of tne ¥orbors Of this Covmi<tac onlv. I am
instructing the NAiOrity Nenbers of fha Commitice Stafs
not to release tnis accument to anvone put .lembers of
this Committee and thev are under tho strictsst
instructicns not to GiEcUsSs LAc CONtoats outside of
this Conmiitctee, 1 sincerely hovne that all Members
will respect the confidentiality of theseo docunents.
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On August 17, &ou instructed theAstaff to gather
data and interview, where possible, the principals and
others who micht have information on aspects of the
Watergate bugging incident which would bear on areas
under the jurisdiction 6f the Banking and Currency
Committee. Under your instructions, this was to be a
preliminary inguiry to determine the existence and magnitude
of events under the Committee's jurisdiction and the
availability of documents and witnesses should it be
decided to undartake a full—scaie investigation. Included
as part of your inStrucéions were copies of cerrcspondence
on this subject between yourself and Congressman Henry

Reuss and Henry Conzalez.

Jurisdiction

Preliminary inquiries and findings leave no doubt
that the Committee has extensive jurisdiction over large
areas of what has popularly become known as the Watergate
Caper.

At least a half dozen commercial banks were utilized
in the transfer -- and the apparcent attempts to conceal --
campaign funds of the Committee to Re-Elect the President

—— funds which at some time were under the direct control
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of one of the suspects arrested inside the offices of
the Democratic National Committee at 2:30 a.m., June 17,

The preliminary staff inquiry indicates
that at least $100,000 of funds which reached the
Finance Committee of the Committee to Re~Elect the President
crossed the border between Mexico and Texas. The staff
has been able to confirm that $89,000 of this was drawn
on a Mexican bank and that the checks from this foreign
bank found their way into the hands and corporate account
of one of the suspects picked up at the Watergate in
the early morning hours of June 17.

First, there is no question that the Committee has
jurisdiction over issues involving the domestic banking
system of the United States and there is no question
that members of that system -- at least six commercial
banks -- are touched by various aspects of these
intricate transfers of Republican campaign funds.

Secondly, the Committee has long exerted jurisdiction
over questions involving the exports of capital and the
record-keeping requirements of U, S. commercial banks
in this respect. The Committee investigated the growing
law enforcement problems associated with the export of
U. S. capital to bank accounts in other nations in
1968, 1969, and 1970, and these studies culminated in
Public Law 91-508, the so-called Foreign Bank Secrecy

Act, which upgraded the record-keeping requirements and
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made easier the monitoring of the flow of capital out
of the United States.
Some of the problems associated with the export
of capital and its effect on United States law enforcement
are illustrated by these excerpts from the Ccmmittee
report filed lMarch 28, 1970, accompanying H. R. 15073,

the Foreign Bank Secrecy bill:

"Secret foreign bank accounts and secret foreign
financial institutions have permitted proliferation
of 'white collar' crime; have served as the finan-
cial underpinning of organized criminal operations
in the United States; have been utilized by
Americans to evade income taxes, conceal assets
illegally and purchase gold; have allowed hmericans
and others to avoid the law and regulations
governing securities and exchanues; have served
as essential ingredients in frauds inciuding
schemes to defraud the United States; have served
as the ultimate depository of klack market prcceeds
from Vietnam; have served as a source of questionable
financing for conglomerate and other corporate stock
acquisiticns, mergers and takeovers; have covered
conspiracies to steal from U. £. defense and foreign
aid funds; and have served as the cleansing agent
for 'hot' or illegally obtained monies... The
debilitating effects of the use of these secret
institutions on Americans anrd the Amarican economy
are vast. It has been estimated that hundreds of
millions in tax revenue have been lost. Unwarranted
and unwanted credit is being pumped into our markets.
There have been some cases Of corporation directors,
officers and emplovees who, through deceit and
violation of law, enriched themselves or endangered
the financial soundness of their companies to the
detriment of their stockhclders. Criminals engaged
in illegal gambling, skimming, and rarcotics traffic
are operating their financial affairs with an

y impunity that approaches statutory exemption.”
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At the time this legislation was being considered,
no one mentioned the possibility of national political
committees utilizing these devices to conceal campaign
funds and the identity of their sources. But the
Committee's jurisdiction or interest is no less because
the funds involve a political committee, particularly
whén these monies may well have been used to further
the commission of felcnies 'in the United States —-- the
burglary and electronic bugging of the Democratic
headguarters in the Watergate.

In addition to P. L. 91-508, the Committee is
cognizant o6f regulations which have required banks to
maintain records of large or unusual withdrawals of
cash. These Treasury regulations emanating from the
"Trading with the Enemy" Act require that these records
be maintained by commercial banks and regularly submitted
to the District Federal Reserve Bank.

The complex transfer of these campaign funds in
U. S. and forcie¢n banks raises obvious questions as to
whether the foreign Bank Secrecy Act and the regulations
promulgated undar this Act and other reporting require-
ments are sufficient to monitor the internataional
movement of large sums destined for possible illegal
purposes. These questions obviously fall within the

Committee's jurisdiction.
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In addition, Mr. Reuss' letter of August 17 raises
questions concerning possible violations of the Federal
Reserve's voluntary restraints on ﬁhe exporl of capital.
by commercial banks, and here again this area lies well
within the mandate cf the Committee.

In the midst of the investigatiorns of the Watergate
incident, at least two major newspapers reported that the
contributor of one of the sums in guestion -~ the $25,000
~- had received a bank charter on August 22 -- just 88 days
after the application was filed with the Comptroller of
the Currency. The $25,000 is now an integral part of
the campaign law violations regported by the G,a.0. to the
Justice Department and this is a portion of the money
which went into the bank account of Bernard Rarker, a
suspect in the Watergate case.

A preliminary investigation indicates that the
bank charter was granted in an unusually rapid time --

88 days -- particularly considering the fact that the
shopping center in which the bank is to be located has
not been constructed and apparently the bank could not
be ready for banking operations until 1974 or 1975, 1In
addition, a preliminary investigation has indicated that
the Comptroller of the Currency may have deviated from
normal practices in the procedures leading up to the
granting of the charter. There seenms no guestion of

the Committee's jurisdiction over the activities of the

Comptroller and the granting of national bank charters,
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In summary - the incidents involved in the Watergate

Caper cross the Jurisdiction of the Banking ang Currency

Commitice at numerous roints, particulariy where the transfer

of funds involves domestic and foreign financial institu-

tions and bank reculatory matters.

Synopsis of the Czase

At 2:30 a.m., on June 17, Metropolitan Police of
the District of Columbia arrested five men just outside
of the office of Democratic National Chairman Lawrence
O'Brien in the Watergate. The men are Wearing surgical
gloves, possess burglary equipment, eleckric eavesdropping
and wiretapping apparatus, cameras and walkie~talkies.

Later it is disccovered that $114,000 of funds
contributed to the re-election effort of President Nixon
has found its way into the account of one of the suspects,
Bernard Barker, in the Republic National Bank of Miami,
Florida.

Twenty-five thousand dollars of this amount was
contributed by a Minneapolis banker and investor, Dwayne
Andreas, who nanded over the sum in cash to a Nixon
campaign executive on a Miami golf course in April, The
remaining $89,000 reached Mr. Barker's account in the same
bank in the form of checks drawn on an account in the
Banco Internacional of dlexico City and pavable to Manuel

Ogarrio Daguerre, a Mexican national. The $89,000, the
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Committee investigators have discovered, reached the
Nixon Campzign in Washington, D.C., on April 5, commingled

with at least $611,000 in other funds.

The $89,009%, the $109,000, the $700,000, ang Manuel
Ogarrio Dzcuarre

From the start, the $89,000 worth of lexican bank
checks,which reached the Nixon re~election campaign and
ultimately the bank account of Watergate suspect Bernard
Barker, have been cloaked in nmystery and the finance
officials in the Republican Party have done little to
shed light on the transactions.

Basically, the Position of the Nixon campzigners
has been that the $8%,000 reépresents contributions from
an unknown number of Mr. X's in Texas -- campaign
contributors who wish to remain anonymous and the
identity of whom the Gop campaigners give not the
slightest hint,

The checks, in sums of $15,000, $18,000, $24,000
and $32,000, originated in Mexico City, traveled to
Houston, Texas, and then on to Washington, D.C., where
they were received by Hugh W, Sloan, Jr., Treasurer
of the Finance Comnmittee for the Re~Election of the

President on April 5.
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Sloan says he was unsure of the negotiability of
the checks drawn on the Banco Internacional and turned
them over to G. Gordon Liddy, counsel to the Finance
Committee of the Cqmmittee to Re-Elect the President.
Sloan says Liddy delivered the cash to him sometime
in the middle of HMay.

Staff investigators have been able to trace the
checks from Mexico City to Houston to Washington and
ultimately to the bhank account of Bernard Barker in
Miami on April 20.

After withdrawals by Mr. Barker, the staff has not
been able to document the movement of the Funds.

The same is true for the $25,000. It can be traced
from Dwayne Andreas to Kenneth Dahlberg, a campaign official
for President Nixon, to a bank in Boca Raton, Florida,
to the Republican Finance headquarters in Washington,
and finally on to the bank account of Bernard Barker
on April 20.

Ohce again, there is a withdrawal by Barkér but
the staff has no documentation of the movement of the
funds after this. Barker's bank statement is summarized
later in this reporxrt.

It is the position of the Republican campaign
officials that most of the $89,000 and the $25,000
—- most of the $114,000 -- did eventually find its way

back to the Nixon Pinance Committee in Washington
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and that it was part of $350,000 in cash taken from

a safe in Maurice Stans' office and deposited to the

account of “"Media Committee to Re-Elect: the President"”

on May 25, -
However, no’documentation has been produced to

corroborate this version. 1In its audit, the G.A.O.

also remarked on its inability to fing "any record of

the source and make-up" of the $350,000.

What Actually Habpoened to the $89,000, or the $100, 900

or the $700,0007

Contrary to the statements that have been issued
by the Republican Finance officials, the Committee
investigators believe that it was at least $100,000
== not just $89,000 -- which reached the Finance
Committee from Mexico in early April,

In late March and early2pril, a group of ad hoc
fund raisers in Texas, headed by Mr,. William Liedtke,
President of the Pennzoil Corporation, were collecting
campaign funds for the President's re-election in the
Southwest area. Some of the members of the ad hoc
committee were David Searls, Robert Mossbacher, William
Kilroy, Peder Monsen, Roy Wincneste; == an employee

of Pennzoil, and Robert Allen, President of Gulf Resources
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and Chemical Company in Houston and presently chairman
of the Texas Finarice Committee to Re-Elect the President.

Aécording to Liedtke, the ad hoc group turned over
some of the money they collected to him while some was
taken directly to Washington by committee members.
This committee functioned for approximately 3 to 4 weeks
prior to April 7 and did get together on an informal basis
to determine who would go after which person for a
contribution.

While the ad hoc committee was 1in operation,
Liedtke was approached by Allen who told him he could
"raise United States money in Mexico" as contribﬁtions
for the President. Allen wanted to knoi if there were
any legal problems with this. Liedtke said that he
would find out and get back to Allen.

On Monday, April 3, Liedtke talked by telephone
with Maurice Stans, chairman of the Finance Committee
Of the Committee to Re-Elect the President, to find out
if there were any legal problems with obtaining such funds
from Mexico. Liedtke, depending on information supplied
by Allen, told Stans that it was money belonging to
United States citizens that was either in Mexico at
that time or would be transported to Mexico. Liedtke
wanted Stans to determine whether or not there were any

legal problems in connection with such contributions.
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Liedtke told Committeec investigators that he knew
nothing about the financial arrangcnents for the money;
that is, whether the money was in Texas and would go to
Mexico and back to Texas or whether it was United
States dollars already on deposit in Mexico, However,
Liedtke did tell 3tans that the contributions involved
amounted to $100,0600.

Stans told Liedtke that he would check into the
legal situation and would get back to him.

That afternoon ~- April 3 ~- or the following
morning, Liedtke talked to Stans again and was told
that it was "okay to bring the money to Washington,"
During one of the conversations with Stans, Liedtke
identified Allen as the person who was raising the
money with the Mexican connection.

Following his conversation with Mr, Stans, Liedtke
contacted iHr. Allen and told him that the plan to obtain
the money through Mexico had been cleared by Stans and
that Allen should.follow through,

On April 5, the maciiinery which would aventually
ove the money into *he United States and ultimately
through the account of the Watergate suspect, Bernard

Barker, was set in motion.
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In mid-afternoon, a young man described by Liedtke
as having "a Mexican surname,"arrived in the offices
of the Pennzoil Corporation in the Houston Southwvest
Tower. He said he hzd some money for Liedtke. The
agent carried a large pouch to Liedtke's office where
the two men were joined by Winchester, Vice President
for Public Affairs for Pennzoil. Although both Liedtke
and Winchester apparently spent considerable time
with the agent and talked with him, they say they are
uncertain as to whether they could recognize him again
nor do they profess to know his name.

The agent opened the pouch and deposited four checks
totalling $89,000 from Banco Internacional of Mexico
City and 110 one-hundred dollar bills on Liedtke's desk.
The checks were made out to Manuel Ogarrio Daguerre, a
Mexican attorney who represented Allen's company in
Mexico. They were *o eventually be drawn on dollar
accounts in four United States banks -- Chase Manhattan,
Bank of America, First National City Bank, and Continental
Illinois. Mr. Liedtke says he only glanced at the
checks casually and is uncertain as to whether they were
endorsed. Winchester says, however, that he did examine
the checks closely and noticed a scrawled illegible
sigrature on the back of the checks. He said he woulgad

not have known whose signature it was except that there
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was a typed endorsement of Ogarrio under the signature.
Neither Winchester nor Liedtke claims to have ever
heard of Ogarrio.
In addition to the $89,000 in checks, the agent
produced the $11,000 in cash which Winchester personally
counted in front of the courier. Winchester said that
some o0f the bills were new but not all of them weare
-- unlike the $5,300 discovered on Watergate break-in
suspect Barker which were all new bills. This is the
first time that anyone connected with the Republican —
campaign efforts has mentioned that there was cash in
addition to the four Mexican checks totalling $89,000.
The agent who delivered the pouch asked for a receipt
for the checks and cash but neither Winchester nor
Liedtke were willing to give a receipt and later told

Committee investigators that "in the fundraising business

you don't deal in receipts."

At this point, the sums destined for the Republican
campaign start growing dramatically. By this time the
Pennzoil offices had obviously become a major collection
point for Republican contributions from Texas, Mexico
and surrounding arcas.

Shortly after the departure of the agent who had
delivered the $100,000 in cash and checks, this money was

placed in a suitcase along with other funds collected -
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by the ad hoc committee. Liedtke and Winclester contend
that none of the additional funds were raised outside

of the United States.

However, Liedtke and Winchester, like other officials
involved in thé President's re-election efforts, provided
no documentation that would reveal sources of this
growing campaign chest and as they had candidly stated
earlier, "In the fundraising business, you don't deal
in receipts."

At this point, the suitcase, according to Winchester,
contained approximately $700,000. Winchester said
approximately $150,000 was in cash and the remainder
in the form of checks and negotiable stock certificates.
Neither Liedtke nor Winchester claim to have an exact
accounting of the amount of money that was placed in
the suitcase that was to be transported to Washington.
They also explained that the stock certificates in the
bundle were subjéct to market fluctuations, and thus it
was difficult to determine the total value of the contri-
butions. But they regarded $700,000 as a fair estimate
of the suitcase's contents.

So, late in the afternoon of April 5, we have at
least $100,000 of funds fresh from mexico and $600,000
from unknown sources packed in a suitcase in the executive
offices of Pennzoil in Houston, Texas. This was one day

before the new Federal Campaign Expenditures Act was to go

into effect, requiring specific identificacion of all donors,
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Faced with this deadline, the Pennzoil officials
gathered up the $700,000 and took it to the Houston
Airport to a waiting Pennzoil Company plane. Accompanying
this bundle of Republican contributions were winchester
and another Pennzoil employee, Peter Mark, described
by Liedtke as "young and strong” and whose job it was
to ride "shotgun" on the funds.

The plane landed at Washington National Airport
about 9 p.m. on April 5. Winchester and Mark immediately
took the suitcase containing the $700,000 to the Finance =~
Committea's office on the second floor of 1701
Pennsylvania Avenue.

At approximately 10 p.m., Winchester and Mark
turned over the funds to the Committee's Treasurer
Hugh Sloan. Winchester did not ask for, not did he
receive, a receipt for the funds. Nor is there any
indication that the funds were counted in either the
presence of Winchester or Mark.

Winchester told Committee investigators that there
was a great deal of confusion in the campaign office at
that time and he left without completing paperwork on
the donations. He returned the next day and gave a
secretary ~- he cannot remember which one ~- a list
of people who had donated the cash, TIn cases where

he did not know the names of the donors, he listed
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the person who had raised the cash. He said he did
not list the names of those who had sent money by
checks or negotiable instruments. With regard to
the $100,000 raised in Mexico, Winchester said he listed
Allen as the person who raised the money. Asked why
he did not list Ogarrio as the donor of the $89,000,
Winchester and Liedtke said they knew that Ogarrio was
not the donor. Asked further how they could bes sure
of this, they replied, "We just knew."

After dropping off the suitcase at 1701 Pennsylvania
Avenue, Mr. Winchester and Mr. Mark apparently had no
further contact with the $700,000. The same appears
to be true for William Liedtke.

Winchester and Liedtke further stated that following
the delivery of the $700,000 to Washington, they have
had no further contact with Mr. Allen except for one
phone call dealing with a meeting at the Republican
Naticnal Convention in Miami Beach.

Attempts to Locate the Texas Finance Chairman, Rocbert
1, Allen

On Monday, August 21, Committee investigators
attempted to make contact with Robert Allen but were
told by his secretary thai he was "out of town and would

not be back until the end of the week."



-1 7~

Approximately ten minutes later, a Mr. Richard
Haynes, who identified himself as a lawyer for Mr. Allen,
called the Committee staff saying that he was returning
the call made to mr. Allen. The staff indicated that
they would like to talk to Mr. Allen. Mr. Haynes saig
that Mr. Allen was not in town at the Present but that
he -- mr. Haynes -- would meet with the Committee staff.
The Committee staff offered to go to Houston but Mr.
Haynes said that would not be necessary since he would
be coming to Washington that evening.

In order to expedite the staff work, one of the
staff members called Mr. Haynes back ang offered to meet
his plane when it arrived at Dulles Airport that evening
and to discuss Mr. Allen's relationship with the $700, 000
at that time. This was quite agreeable to Mr. Haynes
and the appointment: was made.

But the staff member waited in vain at Dulles,
Finally an airline official produced a note directed
to the staff member from Mr. Haynes saying that Mr, Haynes
had missed the flight and would now be arriving the
following day by private aircraft.

The following day at about 12:15 p.m., Mr. Haynes
arrived in Washington and called the staff member and

promised to be in contact with him that day.
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Later the staff member called Mr. lHaynes' hotel
several times but received no answer. After waiting
until 7:30 p.m., the staff member called the hotel
back and left a message to have Mr. Haynes return.
the staff member's call at his home. At 8:30 p.m.,

Mr. Haynes called the staff member and said that he
would be unable to meet with him since he had to leave
for Houston immediately.

So, Mr. Haynes left without discussing the case
with the Committec staff.

On Thursday, August 24, the staff member flew to
Houston and went to Haynes' office about 1:30 p.m. in
hopes of setting up an appointment with Mr. Allen. Then,
for the first time, Mr. Haynes said that Mr. Allen was
out of the country and would not be back until September 13,

The staff member discussed the reasons why the
staff wanted to talk to Mr. Allen and Mr. Haynes said that
he was expecting a phone call from Mr. Allen that afternoon
and would advise him of our request and would be back
in touch with the staff following the phone call, Mr.
Haynes has not responded. During the interview in
Houston, Mr. Haynes was asked if in the absence of his
client he could provide any information about the
contribution of the $100,000. He was specifically asked

about the names of the donors and he declined to reveal
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the names on the grounds that they had been guaranteecd
anonymity. He added that Mr. Allen had refused to
reveal the namzs of the contributors to the F.B.I. on

the same grounds,

Maurice Stans and the $89,000

Maurice S'ans was questioned on August 30 about
the $89,000 and he denied knowledge of the transfer of
any campaign funds to Mexico. If funds were transferred,
Mr. Stans said, these were the decisions of the
contributors to insure anonymity.

At the becginning of the interview ¥r. Stans was
asked three guzztions degigned to elicit any knowledge
that he may have had concerning the transaction§ and to
détermine the cegree, if any, of his participation in
the movement of these funds.

The three cuestions were: (1) Have you at any time
authorized the transfer of campaign funds -- or prospective
campaign funds -- through a foreign country? (2) Have you
participatéd in any way in plans to transfer campaign
funds to Mexico or any other nation? and (3) liave you at
any time been aware that any state or local finance
committee of the Republican Party or any employee of
the Party at ary level has been engaged in the transfer

of funds to Mexico or any other country?
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To each of these questions Mr. Stans gave a one
woxd answer -- “No." |

Mr. Stans further stated that he had nct learned
of the $89,000 for several weeks after *he money was
delivered to the Finance Committee on April 5, He said
he did not actually sec copies of the four Mexican bank
checks until he was in Miami Beach for the Republican
National Convention.

The staff repeatedly returned to questions relating
to the $89,000 and repeatedly Mr., Stans professed a lack
of knowledge about any transfer of funds to Mexico.

He was then asked whether he had questioned the
Zpparent contribution of $89,000 by a Mexican National,
Manuel Ogarric. Like Mr. Sloan, Mr. Stans said he didn't
think it was Ogarrio's contribution but understood it was
a contribution from others. Earlier in the questioning,
Mr. Stans noted voluntarily that 1t was illegal to receive
campaign contributions from foreign nationals, saying
that the committee did not want "foreign checks."

He, however, declined to provide the names and addrecsses
of the contributors making up the $89,000 replving that
the money had becen collected on the grounas that the donors
would remain anonymous. He said this constituted an
agreement or contract between the Committce to Re-Elect

the President and the donors and that,in effect, the
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committee could not unilaterally.dissolve the contract.
Both !ir., Stans and his attorney stated that there would
be no voluntary relcase of thes names and addresses.

Mr. Stans was also questioned about published
reports mentiocning upward of $750,000 in campaign funds
having been moved through Mexico. Mr. Stans' denial
of the $750,000 figure was emphatic. In answer to a
further question, he said it was correct that he had

no knowleuge of anything more than the $89,000 mentioned

[

n the GAQrevmort and here again he wasn't williing teo
concede knowledge of the actual transfer of any funds

to Mexico.

The Shifting Positions of Maurice Stans

Faced with the obvious conflicts between the Stans
and Liedtka versioné and with growing reports of more
than $89,00¢ crossing the Mexican-Texan border, Chairman
Patman wrotes Mr. Stans on August 31 asking that he
restate his pcsition on several Key points.

Confronted by the request of Chairman Patman, the
Stans positions began to shift from the versions ¢given

the staff investigators on Wednesday, August 30.



-22-

These new answers were finally forthcoming late
on September 3 after Stans checked and rechecked his
reply with his counsel.

Unliké his statements of August 30, Mr. Stans now
recalled that on April 3 he had been "informed by our
Texas Chairman of a possible contribution of $100,000
in U, S. funds in Mexico."

On August 30, Mr. Stans had been asked by the
staff: Have you at any time been aware that any state
or local finance committee of the Republican Party
or any employee of the party at any level has been
engaged in the transfer of funds to ltexico or any
other country?

At that time he provided a one word answer: "No."

Throughout 2 long series of questions prcpounded by
the staff on August 30, Mr. Stans did not mention the
conversation of #pril 3 concerning the Mexican contributions.
In addition to the direct question guoted above, time

after time the

2

uzstioning returned to the subject of
the $89,000, and vothing was mentioned concerning the
conversation of April 3. On several occasions, Mr.
Stans interjected voluntarily that he did not know about
the transfer of any funds to Mexico and his attorney

objected to the phrasing of at lcast one gquestion on
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the grcungs that it bPresupposed that Stans had knowledge

L

of the transfer O funds to Mexico -- a fact which they
denied,

Stans further stated that he had nc knowledge
of the $89,000 in checks until several weeks after
they reachea the campaign committee on Zpril 5, ang
that.he did not see the ;hecks until the Republican
National Convention in Miami Beach,

In discussing these points, it is apparent that

there were numerous places where it would have been

appropriate -- apg certainly Tésponsive to the line of

0

Questioning -~ for Mr. Stans to have fentioned tle
April 3 conversation, But, he digqg ROt until after the
Committea gtaff had obtained the information from
Republican Campaign people in Texas ang affer being

confronted with tha letter frem Chairman Patman.

—t

Mr. Stans ang his attorney may well aréue that
they are legally entitled to give limited, narrow and
technical construction to the staff inquiries, but it
is difficult :o reconcile this performance with
President Nixon's press conference statement on the
Watergate case Onh August 29 -- the day before pr. Stans

was questioned.
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The Presicdert said:
"We have coonurated completely. we have indicated
that we want 211 the facts brought out...We want
the air cleared. We want it cleared as soon as

possible."

Chairman Patman's letter of August 31 also elicited
for the first time a mention of $100,000 by Stans. As
the staff went back and forth over the $89,000 on
August 30, not oncz did iir. Stans refer to a $100,000
figure -- the figure which the staff investigators
learned of in Houston the following day.

Mr. Stans was ewphatic in denying the published
reports of $750,000 in campaign money having been moved
through ilexico., 1In answer to a further guestion, he
said it was correc: that he had no knowledge of anything
more than the $89,000 mentioned in the GAO report. But
no mention here of the $100,000 which he now talks about
in the letter of Ssvtember 5 to Chairman Patman,

During this line of questioning, Stans and his
attorney referred vo a written denial of éhe $750,000

they had issued to the Washington Post. The staff
Y

obtained a copy of this denial from Stans' attorney,
and here again, Mr. Stans does not volunteer any
information about the $100,000, and in fact only states

that $89,000 cansz through Mexico.
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In his lettor of September 5 to Mr. Patman,

HMr. Stans again
no knowledge of

bank beyond the

refers to the $89,000 stating, "I have
any transacticn involving a Mexican

$89,000 which is the subject of your

inquiry."
Mr. Stans does not further explain the relationship
of this $89,000 to *he $100,000 which he mentions earlier

in the letter tec Mr. Patman. Also, as reported earlier

-

in this document, Mr. L edtlke says he did receive a total
of $100,000 in the package centaining the chacks from

Mexico and that it was delivered to the Committee to

In his reply to Mr. Patman, Mr. Stans continues
to deny any role in the Mexican affair. He states
in the September % letter:
"I did now participate in aay way in plans
for the coilection and transfer of that
amcunt (£100,000) or any part of it."
This is basically the position taken in answer to
staff questions on August 30.
llowever, -on aAugust 31 in Houston, nr. Liedtke, the
Southwest finance chief for the Prasidant, says he
talked to Stans on Monday, April 3, seeking lcgal zdvice
on the Mexican contributions totalling $100,000. According
to Liedtke, Stans asked for time o check on the legal

aspects. Liedtke savs that he again talked to
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Stans on the afte

JN
m

noon of April 3 or the morning of
April 4 ané was told wy Stans that it was "olhay to
bring the woney to Weshington."

This would apnear to indicate participation by
Stans in events involving the Mesxican transactions,
and it would appear difficult for stans io have
obtained lezgal opinions without knowledge of some
details of the planned transactions, ?

Stans also raises new Juestions about the donors of
the $89,000 in his letter to Mr. Patman. In the letter
to Mr., Patman he says the reason that he is not releasing
the names is becaucs he doesn't know the identities.

However, in discussing this point with the staff,
Mr, Stans and his attorney said that they were not
releasing thz names hecause Of an agreement with the
doncrs that their nancs would remain anonymous. They,
in effect, described this as a joint contract that
could not be broken by the Committee to Re-Elect the
President., The staff pursued this point and both Stans
and his attorney agreed that there were no circumstances
under which the names would be voluntarily released.

They were further ashed if this meant that they would
require a subpoena for this information, and they

replied in the affirmative.
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Mr. Stans' statements to the staff on August 30
on this point were similar to those recorded by the
Ceneral Acccunting Cffice. The GAN report of August 26
states: "lr. Stans has told us that the four checks
were pre-April 7 ccatributions from donors in Texas
ho wished to remain anonymous, and therefore would

not reveal their names.,"

The $89,000 Travels to Miami

Somewhera along the line, the $11,000 in cash
which was in the pouch delivered to the Pennzoil executives
in Houston drovzed out of the picture and the four
Mexican bank checks totalling $89,000 picked up a
companion -~ a cashiers check made out te Kenneth
Dahlberg for $25,000.

This fifth check has an interesting history all
of its own. Dahlberg, who is the Chairman of the Minnesota
Finance Committes to Re-Elect the President, was handed
$25,000 in cazh by Mr. Dwayne Andreas on April 9, 1972,
on a golf course near Miami.

Mr. Dahlbherc has stated that he did not want to

carry that much money around in cash and as a result he

irst Bank

)

obtained a $£23,000 cashiers check at the

and Trust Company of Boca Raton. Even though the check
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represented a donation to the Committee to Re-Elect
the President, Dahlberg had the check made out to
himself. On April 11, Dahlberg travelled to Yashington
and gave the check to Mr. Stans during a break at
a meeting at the Statler_yjijlton tiotel. At the time
the check was given to Mr. Stans it carried the single
endorscment c¢f Mr, Dahlberg. When interviewed on
August 30, Mr. Stans said he did not see Mr. Dahlberg
endorse the check; however, he did note that the check
had been endorsed,.
Mr. Stans stated that he held the check oniy a
few minutes. Afler that he handsd it to Mr. Hugh Sloan,
Treasurer of the Committee to Re-Elect the President,
and informed him of the circumstances relating to the
contribution and called his attention to the fact that
the date on the check was April 10, 1972. In turning
the check over to Mr. Sloan, Stans requested that it be
determined how the contribution should be handled in
view of the check's date and the problems it might raise
with the new Campaign Contributions Act.
The staff detsrmined that on April 11 the check was
in the hands of Hugh Sloan. Suddenly, however, the check
°droppcd from view and does not surface again until

April 19 in the possession of Bernard Barker, onc of

v

the five persons arrested in the Watergate break-in case.
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On that date -- April 19 -- Barker anppeared at the
Republic Naticnal Bank of Miami with five checls —-
one, the $25,000 Dahlkerg check, and the cthers, the
four checks totalling $389,000 drawn on the account of
Manuel Ogarrio at the Banco Internacicnal discussed
carlier.

Barker asked tec ses the President of the Bank but
when the President was unavailable, he met with another
bank official, Ectore reynaldo. Barker told Reynaldo
that he would like to coavert the five checks totalling
$114,000 into cash and would like te Qo it immediately,
Barker impressed upon Revnaldo that there was a great
need for him to obtain the money immediately,

Reynaldo told Barker that the only way he could
obtain the cash was to endorse the checks and place them
in the bank for collection Or deposit the checks to
his account.

P

Barker asked if it would be possible to at least obtain

the $25,000 immediately since 1t was in the form of a
cashiers check, Reynalcdo explained that even though it
was a cashiers check he had no way of knowing whether or
not the Dahlberg endorscment was genuine. Barker inguired
as to how sucﬁ proof cculd be obtained ang Revnaldo
suggested that the best way to accomplish this was to

have the signature notarized. Barker left taking all

L8
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o

five checks with him, but brior to this, Peynaldo hag

pPhotostateg all of the choecks so that he coulad begin
collection work on the checlks to hasten their transition

to cazh.

0]

The following day, Anril 20, Barker returned to
the bank with a11 five chacks and a notarization by
his own sea: (Barkeor ig g Notary Public in the State of
Florida) attesting to the Dahlberg signature.

Barker then rnzde cut five separate deposit slips

h2 bank in his account under

cr

and placod the monoey in
the nams, Razrker Assséiates, Inc.--Trust Account,
2301 N.%, 7th Street, Miami, Florida. Barker continued
to impress Reynaldo with the urgercy of convaerting the
lmoney into cash ang asked hin to do everything possible
to expedite this., Revnaldo said that he would do everything
pPoszible to speed up the collection process,
Two or three cays later, following frequent phone
calls from Barker, Reynaldo called the Bank in Boca Raton
which had issueqd the Dahlbere cashiers check and was
assured by the President o Lthat bank that it was all
right to release the funds. The President of the Boca
Raton bank dig not zsl who wag casiiing the check nor did

Reynaldo volunteer the information,
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On approximately the same day, April 24, Barker
came into the bank and asked for the $25,000 in cash,
Reynaldo went into a teller's cage, picked up the cash
and returred to his desk where he had Barker count out
the money. Reynaldo recalls that Barker asked for
$10,.060 of the money in $100 bills. Reynaldo suggested
that Barker take a cashiers check insteid of cash. Barker
declined and insisted on cash.

Before leavinc the bank, Barler inguired as to whether

-

the $89,000 in ths four i{exican checks had Cleared. Reynaldo

said that Lhey hacd not but that he woulg continue to check.

Following persistent rhone calls from Larker and visits

to the bank, Reynaldo made several calls to each of the

American banks in ihich the Mexican bank had accounts

-= Chase lianhattan, New York City; Bank of America, San

Francisco; First Rational City Bank, New York City; and

Continental-Illinocis Naticnal Bank in Chicago. Reynaldo

finally sent wires to the four banks to determine if the

checks had cleared and on May 1 or May 2 he received

Yeturn wires that the checks had clearea and could be paid.
Before Reynaldo ecould notify Barker that the checks

had cleared, Barker apreared at the bank on May 2. At

that time, he wrote a check on the Barker Associates

account for $33,000 and obtained the money in cash,
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asking that the money be in large bills. On bMay 8,
Barker returned to the bank and cashed another check
on his Trust Account in the amourt of $56,000. Once
again he asked for the cash in large bills. Since
that tire, officials of the bank say that Barker
has closed out the actount and they recall that he may
have been in the bank on one additional occasion since

May 8, but they cannot be certain.
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21y of

Jarhar

Beginnang
April

Deposits:

Withdrawa

April

May 2,

Azsceiatsz, Inc., Trust Leccount--sunnm

Transactions

Balancz:

18' 11';72 . L} . . . . . - - . . . 3 . L] L]

20, 1:=72
Cashizrz"' check drawn on the Mirsit Banlk
and Trust Company of Boca Raton, Florida,
and pzrable to Kenneth H. vahlbere., . . .
Check czawn on Banco Internacional Mexico
City &ni made payable to MHanuel Ogarxrio .

Check Zrzwn on Banco Internacionzl Mexico
City &=Z made payable to Manuel Ogarrio .

Check Zrawn onh Banco Internacional Maxico
City &ni nmade payable to rlanuel Qgarrio .

Check Zrawn on Ranco Internacional XMax
City anz made payable to Manuel Ogarri
TOTAL DFEEFOS5ITS .

is:

24, 1272
CaSh Wi ..-"1:.. -a--l- by Bdrker . . . . . . . .
L1975

Cash witharawal by Barker . . . + + « « &

May 8, 1972

Cash wizthdrawal by Barker . . .« . « « o« =
TOTAL WITHDRAYWAL

Ending Balance:

:la)’ 8' .l.97: . . - L] . L] - L] . . . . . . L] . . .

3

.

Selected

$ 8 (18S.82

e ———— T

25,000.00
18,000.90
L5,000.80
32,000.00

24,000,00
I-_-

S .-,J.v’s.G-.'.'

25,000.00

33,000.00

7,689.82
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The Four Mexjican Chacks

the Committee investigator

v
184

obteined copics of

the four checks on the Banco Internacional. al1l foﬁr
checks are mzce out ¢ Sr. MNanuel Ogzarrio and cach
bears information ccneerning the U. S. banks from wnich
the funds are to be drawn down in U. S. dellars. The

checks are endorsed by an illegible signature ang

I

underneath the sigrature is typewritten the endorsement

of Sr, !l:anuel Dgarrio. There is also under the endorsemnent

[Ls
31
m
».

a series of nunmbers which appear to be a bank account

nunker. This number is icentical on all four checks.
There is nothing on the froat or the back of the

copies Of these chacks to indicate that thesz are

anything other than personal checks of Manuel Ogarrio.

The \ndreas-Dahlbere-Barker $25,000 Check

The Dahllerg $25,000 cashiers check was drawn on the
First Bank and Trust Company of Boca Rat:on, N.A., cn

April 10, 1972, a

0

opy of which has been obtained by
the Committee staff. fThe Cashiers check is made out to
Renneth Daklberg. The back of the check carries the

endorsenent of Danlierg followed by a notaricvation

atlesting to tihe signrnature and gignad by Bernard
Barker in his capucity as a Notary Public.



Hotel in Washington, D.C., on April 11, 1972. Tha
check was made parable to Dahlberg and endorsed by
him,

Within a few minutes after Stans received the
check, he handed it to Hugh Sloan, treasurer of the

Committee to Re-Elgct the President, inicrming Sloan

-

H

of the circumstances relating to the contribution and

1]
4,

calling his ascterzion “o the fact that the date on

(“

the check was April 11, 1972, Ille also reguested that
Mr., Sloan determine how the contribution should ba
handled in view of its date.

< Signed statement by Sloan substantially
coérok orates Mr., Stans' version of how the Dahlberg
check was handled. 1In nis statement, Sloan confirms
that he recpived 2 $25,000 cashicrs check made pavable
to and endorsed by Xenneth H. Dahlberg and thot the
date this occurvreld was sometime within a week after
April 7, 1972. He further confirms that Mr. Stans
Faiscd a cuercion ziout the Sobe of the chook and
whether this prescented any problem in view of the

-

Foedoral Dloction Crampalan Act.

s said



3G

After this check was received ky Slown, Stans
contends he has no direct knewledge of how the check
was handled nor where its proceeds ultimately came
to rest.

The $8%,000 of lMesxican checks came directly to
Sloan on the nicht of April 5, 1972. 1In his staterent,
Sloan reveals that he consulted Gordon Liddy, counsel
for the Comnittee to Re~Rlect the President, to determine
how the Dahlbere check should be handled. Sleoan states
he was advisad by Mr. Luddy that this check should be
reconverted to cash, 8Slcan, at Mr. Liddy's suggestion,
then handaé ithe checl ove; to LIGHy, azﬁa:en;ly' 50 tha

ddy could convert it to cash. The only endorszment
the check cenvained when it left mr, Slcen’'s hands was
that of Kennegth H. Dahlberg.

As for the four checks from Mexic Slcan states
that he was unsure of their negoetiability and their
legality. This being the case, he socught the advice
again of Goxdon Liddy. Liédy advised Slcan that he did
not know whother thero was any problem with these checks
but that he would look into it and if there was not,
he would convert them to cash. The checks contained
no endorsement othedr than that of Manuel Ogarrio. The

date Liddy reccoaived tha checks is unclear.
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not xnown what date Lid ay ceived

re

either the Dahlharg or the Bance Internaciocnal checks,
we might infer that it was sometime prior to F.pril 20,
1972, since all Zive oI these checks were deposited
in the account of Barker IAssoclates, Inc., of MHiami,
#loricda, cn that date. We do know, however, that the

proceeds of thease
until sometime in

checks ware not returned to Sloan

mid-iay when, according to Sloan,

Liddy delivered the cash on two scparate occasions at
the Commitiee's oZfices in e ashington, D. C.

According tc Sloan, none of the chzekz was entered
intc the kcoks of account of the Committee, nohe was
ever deposited to the acceount of the Cormiztes, and che
procceas of these checks were never actually deposited

in the name of tha

Committee untis May 25, 1972. Sloan

further states thzt the proceeds of the five checks

vhen returned tec him by Liddy amounted to some thing less
than $114,000. #e states that the shortage was, to the
best of his kno*lc*ge, approximatcly $2,5u0. This was
explained by Mr. Liddy as being charges relating to

converting the chacks to cash.

When Mr. Stans was asked about the procedures for
keeping track o cash flows such as the $114,000, he told
the Bunking Conmitiee staft that this is an area of

Y

jurisdiction of

b
Te

> Trcocasurer to the Re-Elecition Committioc
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He went oen to sav that his signature nornally was not
reguired tor the withdrawal of campaign funds. Sloan
does state that Mr. Stans was eventually informed of

n of these Tunds.

0

the dispositi

ments on these points

)
[
o

Following are signzd st

by Mr. Stans and Mr. Slcan:

e

P———
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- Maurice Stans, being duly sworn, deposes and says: / / j :

L4

LF 14

the date on the check was April 10, 1972. I requested that h’f.l". Sloan

1. I am Maurice Stans, and I became Ch‘airman of the Finance
Committec for the Re-election of the Preside;1t on or about February 15, 1972.

2. On the morning of April 5, 1972, Mr. Kenneth Dahlberg, the
Minnesota Chairman of my Committee, spoke to me on the telephone and
informed me that he had received a cash contribution in the amount of
$25,000. 00 from an individual contributor ard his wife, who asked to remain
anonymous. Mr. Dahlberg reported that the money had been placed by
the contributors in a safe deposit box in his name in Boca Raton, Florida.

3. At a scheduled meeting of the St'ate Chzirmen of the Committee
held at the Statler Hilton Hotel in Washington, D.C., on April 11, 1972, at
approximately 9:00 a.m., I was met by Mr. Kenneth Dahlberg, who handed
me a cashier's check in the amount of $25, 000. 00, which he said he purchasec
with the cash he had previously received, drawn on the First Bank and
Trust Company of Boca Raton, Florida. This check v.;as made payable to
Mr. Dahlberg and endorsed by him in blank.

4. Within a few minutes after I received the check I handed it to
Mr. Hugh Sloan, Treasurer of the Committee, informing him of the circum-

stances relating to the contribution and calling his attention to the fact that

determine how this contribution should be handled in view of its Qate.

5. Several weeks later, Mr. Sloan reported to me that he had given ;

the check to Mr. Gordon Liddy, Counsel for the Committee, and had asked

for his advice as to how to handle it. Mr. Sloan further Teported that

7 Va9 Swwe. o e
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» Mr. Liddy had said he would handle the matter and had done so by

$af

reconverting the check to cash and giving the p;'oceeds of the check to
Sloan.

6. Mr. Sloan has informed me that the amount was included as
part of the cash on hand as of April 7, 1972 in his report to the General

e ——
Accounting Office, as required by law, and the funds were deposited in

a bank account in the National Savings & Trust Company of Washington
on May 25, 1972.
7. I have no knowledge as to how or why the check may have cleared

the bank account of Bernard Barker, whom I have never met nor ever

heard of until after June 17, 1972.

é&'ﬁ./—wk_‘_,_,.-/(_ /\(- /\CW/_‘:;
Subscribed and sworn to I :{"“Pﬂ”" /Z ‘ : :/,’//{4»'/;/&/
v

before me on this A 5%’.‘ day of
,(w?[ ., 1972
7
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ME) 0 OAN, TORMER TREASURER
ogT%g§“§¥£AggE"gggn¥iTg£ FOR THE RE-ELECTION OF THE PRES IDENT
Did you recaivae @ cashier's check dated Aoriy 10, 1972,
in the amouns ©Z $25,000 drawn on the First sapk and
Trust Comvany of Loca Raton, Florida, ang issued to
Kenneth N, Dahlberg? ‘

ANSWER: VYes, I did receive a $25,000 cashier's check
made pavable o Xeanaeth N, Dahlberg, but do not recall
the date on tihe check or on what bank it was drawn,

If so, fronm whom, and under what circumstanccs?

ANSW=R: T received the check fron Mr. Stane in his
Office at tha Finance Cemmitige to Re-Elect the
President Sei2time within g week after April 7..

Were you Given instructions as to heow io handles the
check, :i:g FUrsose, or otker backgroung irfsrmation
regarxcing ic? "1+ 50, what were those instructions
and by whom were they given?

ANSWER: »y, Stans turned the check over to me indicating
that it ~epresented a cash Contribution received by
Mr, Dahlbery Sriocr to APril 7. He also gave the nam
of the Coatribuior byt 1 cannot racall whather it wa
on that cccagian BT shorely, therealter, iy STans asxe
if we woulg Dave any Sroblem in nangline oo DEIX and
I advised hin i

the matter U2 with
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4r counsel, Gordon Liddy.

Was Mr. Dahlberg an agent for vour comnittee at the time?
We note tha: he is also the Chairman of ap affiliated
comnittee, Hoy did vou datermine what capacity rne was
acting in at thqe time?

ANSWER: My understanding was that Mr, Dahklberg was act-
ing as Minnesota Chairman for our Committee at that time.

What information do you have concerning the date and source
of the Contribution?

ANSYZR: The only infermation 1 have was what Mr, Stans
Provided me as described in the Answer to Question &3,




6. How, when ang in what manner was this check entered
into any of the bcoks of account of the Committee to
Re-El=act the Prazsident Or any of its affiliated

- committecas?

ANSWER: The check itself was never entered into the
Books of account of any of the committees,

7. Vas this check ever deposited to any of the bank accounts
of those committees? | If SO0, when, which cornmittee, and
which ban! accounz? IZ not, what did You do with the
check?

“ Was never deposited to the account
S I advisad Mr Stans in the Answver
+ I tocok the ¢ ck to our counsel,

ANSWER: The ch
N of any ccrmits-

to Questien he

"\ Gorden Liddv, Lo seel his advice on the handling of this
cleck. His advisga Was as it was wich regard to the checks
describad in tho Anzwer to Question 220, namely, to

reconvart the contribution to cash. Ha offered to have
this cone ang I turned the ratter over to him.

8. What endorsements did the check contain when it left
your custodyv?

ANSWER: The only endorsement was that of Mr. Kenneth N.

Dakhlbery, .

Did you receive cash in exchange for the check?
ANSWER: Yes.

If so, from vhom, on what date, where, and under what
Ccircumstances? :

ANSYWER: I received cash in exchange for this check and
for the checxs described in Questicn 220 from Mr. Liddy
.in my office on two separate occasions at sometime in
mid-May. )

How much cash did you receive in exchange for the check?

ANSWER: The ageregrate of the cash received on the two
Occasions descr:bed above totalled Something undéar the
total $i14,000 represented by the Mexican and Dahlberg
checks. »r. Liddy described the shortage to ma as being
charges related to feconvercting the checks to cash. This
shortage was in excesc Af 31,000 and tc the best of my
Yecollecticn was épproximately $2,500.

’



12, Was any cash received in exchange for the check ever
entered into the books of account of the Committee to
Re-Elect the President or any of its affiliated
committees?

ANSWER: Yes

13. Was this amount deposited in any of the bank accounts
of the rfinance Committee to Pe~Elect the President or
any of its affiliated committees?

ANSWER: Yes

14. If answer to sither of two preceding questions is
affirmative, what scecific comnittee and bank account
and how was it treated?

ANSWER: The funds were entered in the books of account
of the Media Committee to Re-Elect the President andg
were deposited to the bank account of that committee.
These funds were treated as cash on hand as of April 7.

15. Was the $25,000 check or its Droceeds accounted for
in the June 10 report of the Pinance Committese to
Re-Elect thre President Cr any of its affiliated

committiecs?  fiow?

ANSWER: Yes. It was reported in the June 10 report

of the Media Committee to Re-Elect +ha President an¢
" was listed in that report as cash on hand as of April 7.

16. Did you bersonally make a deposit of $350,000 in cash
on May 25 to the a/c with the National Savings and
Trust? 1If not, who did? )

ANSWER: Yes. I made the deposit of $350,000 on
May 25. I was accompanied by Mr. Liddy on that oOoccasion.

17. How and when was this sum accumulategd?
ANSWER: It was accumulated by authorized fund raisers

for the President's re-election campaign prior to
April 7.




18.

19.

20.

21.

22,

" .

What evidence exists, including notes, memoranda, or
books of account to show the dates the sums were
received?

ANSWER: I do not know as I have resigned my position
with the Finance Committee to Re-Elect the President.

How, where and in what manner were these funds carried
on the books of account of the Finance Committee or any
of its affiliates? :

ANSWER: They were carried on the accounts of the Media
Committee to Re-Elect the President as described above.

Press accounts have referred tc four checks tctaling
$89,000 érawn by the Banco Nacionazal to lianual Ogarrio
Deguerre and dcposited in Eernaré L. Barker's account
T
4

4
[ -t
on the same dav as the $25,000 chack? Are these checks
or the funds they represent related in any way to the
Finance Ccmmittce to Re-Elect the President or any of
-
-

its affiliated conmittees?
ANSWER: Yes
if so, describe in detail.

ANSWER: To the best cf my recollection, I received
four checks drawn on a Mexican bank totalling $89,000
on the evening cof April 5. Thev were delivered to me
by Roy Winchester along with other ~ash and checks that
had been collected IZrom susperters of the campaign in
the Southwest. These checks were noi represented to
me as being a contribution by Mr. Decuerre but as one
from Texas. As I was unsure of the legality or
negotiability of these checks I sought the advice of
our counsel, Gordon Liddy. He advised me that he did
not know if there was any problem with them, but indicated
he would check irto it and if there was not offered to
reconvert them to cash as the recommencded way of handling
them. He delivered the cash to me in mid-May as described
above. ’

;/‘"
Was there shrinkage of the $350,000 between April 7 and
May 25, 1972 cther than charges referred to in the Answer
to Question #11 above?

ANSWER: No.

’
“cader

T~

nr e e
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Whet Pesvoneipilaicr Doae Maurice Stans Have Concoerning

the Wandotings oo 1% STL4,0Le?

First, Mr. Stans states that he aid not have any
knowledge of how tne funds recached the account of
Bernard Barkery in Miami. He says he does not know
Mr. Barnxer.

Seconaly, he contends that the day-to-day operations
involving expenditurss arce the responsibility of the

treasurer and that he is not reguired to give his personal

But Stans retaans the title of Finance Chairman --
chiaf money j:an fov 21l of President Miron's re-alecticn
effort. Such a title and position obviouszly carries with
it respensibility Zor what happens to funds under the

control of the Finance Committee -~ unless we are to

e

t\]
t-o

accept a theory tn fr. Stans is nothing more than a

figurehead with

)
-

0

overating authority.

It is uncontroverted that MNr. Stans had the $25,000
Andreas contribution in his hands and that he raised
guestions about how it should ke handled under the
new campaiygn law, It is also conceded by Mr. Stans that
he was awaro that plang were underfoot which could involve
funds from fexiceo, and a major czmpaign subordinate says
that Stans put hiz endorsexent on the collectien of this

woney.
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Yel, this $114,0006 was taken out of 'r, Stans!
Finance Committics winding up in the account of DBernard

Barker, who was arrested inside tha Demecratic

v Lthe testimony of his own subordinatz, this
roney was given to €. Gordon Liddy, counsel fFor the

-

Committee and 2 former White House Zide, and Nixon finance

b

officials contend that Liddy returned the mon 2y in cash

in "micd-lay. Thus we have a picture of $114,000 in
funds cellected under a, Comuittee hezaded by Mr. SLans
wandering around the countrv for four to siu veeks.,

On advice of counsel, lir. Stans declinrcd to answer
a guestion conceoning internal brocedures fcr checking
on campaign contributicons and we have no detsiled newledae
of the Finance Commltthe s operating mechanism.

Even if the Nixon cumpaign is more disorganized than

’J

Yy

ot

c t is reasorakle to

-
-

the pross has detected to da
assume that Mr, Stans had responsibility to know where
sums as large as $114,000 were going and more particularly
to know if that much moncy was missing ~- anrd apparently
not accounted for -- for a month to siy weeks., This

seerns all the wore true when it is remembered that it is
Hr. Stans himself who raises guestions akoutl the

handling of the $25,9000 when he turns the check over

Lo the troeasuror.



&

If we are to ebsolve Mr. Stans of any kncwladge
about tho WAnGering 5114,000, thon we must conclude
that he hias very limited knowledoe of how the campaign

contributions under his control are being used, and

[

e

maintaing 1o real control commonsuralo with the title
of Financc Chairman.

At a minimum, it would appear that a Finrance

th

Chairman of any political campaigh -- rewardless o

- -t

his day-to-day delerations to the treasurer or others

&1

-- has an overall responsibility to make certain that
funds under his conirol are not used for illegal
purposes. ‘hile no court of law has proven such illegal
purpcses -=- or proven the involvement of campaign funds
~-= should such findings be made, it would apprear difficuls

to exclude the chief finance officer from responcibility.

Why Bid Siczn 2)low the $114,000 to Wander?

Hugh ¥. Sloan is the former Treasurer of the Financa
Committee to Re~Elect the President and a former White
House aide. He is the official who gave the $114,000
to G. CGordon Liddy, counsel for the Finance Ccmmittee.

In the cagse of the $£9,000, Siocan says that he gave

- -

the four chocks to Liddy for two purposes: (1) to

detormine the nogoti-Lility of the Meuwicon chochs

(2) to counvert them to cash, The fifth cliock —-= the



$25,000 DahlLorg ¢. hiers check -~ was given to Lidaady
to convert to cash

There is no clzar explaration of why Sloan felt
it rnecessary to handle thesc five checks in a special
manrer and to recsive advice of ccunsel. It would
appear that everything Sloan wanled to determine about

.

the checks could have leen ascertained through the
normal banking opeorations of the 2i;
The checks appear to be instruments which could have

been handled by any one of a number of Washington banks,

many of which have lony experience in handling foreign

checks.

-

In e PFinance Comnittee are

{1
v

a t’ tl}(‘ C:fa 1("\(: O.{ tl
located one ficor abave one of Washington's largest

banks, and the he adyuarters of the Financial Genera

bank holding comp ry which has considerable dealings
in international finance., It would appear that any

Of its officers -- located only a floor away -- could
have taken care of lr. Sloan's guestions.
It is obvious that Mr., Sloan gave Mr., Liddy the

checks sometime between the nizht of April 5 and

April 19. The funis, however, were not returnced to
the Committee until mid-May according to Sloan's
testimony. Normal procedures for maintaining accounts
would appear to have given Mr. Sloan and Mr. Stans

ample reazson to have raisod guestions aboui the

location ¢f these funds during April and Mavy.

-
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Wero tho_ ucl Swarrio Cheoks Contributions from a
10]'&_.‘..(‘)‘ .' rau.l’.)ro'.)l.

Manuel Ogarrio Caguerre is a la Y¥Yer in Hexico City
whose clients include a nuirhar of U.S.,-ownod companies,
including CGulf Resources and Chemical Corporation of
Houston, whose president, Robert H, Allen, is the Texas
Finance Chairman focc the Re- -Blection of the President,

NO one appears to qguostion that Ogarrio is a Mexican
national., Tt can bo documented that the Finance Cerunittce
for the Pe~Election of the President did receive checks
totalling $89,000 from Manuel Ogarrio.

Title 18 of the United States Code, Section 613,
prohibits certain nationals of foreign countries from
making politicai contributions in connection with any
electicn o political office in the U“thu States, section

613 reads as follows:

"Whoever, being an agent of a foreign principal,
directly or chrough any ctheor person, either for or
on bOP“lf cf such foraion principal or otherwise in
his capacity as agent of such forcign pPrincipal,
knon1ﬂ~1 ma any contlrihuticn of rcney or other
thing of Or promises expressly or "Dl1eﬂly
to make any such contribiution, in connection with an
election to any volitica: office or in connection
with any prinary “luudi??, conventicn, or caucus
held to select cendidatcs for any political office;

"Whoover knowine ily solicats, accents, or receives any
such contribution. froa any such agent of a foreign
rincipal or from such foreign principal-

"8$hall be fined not more than $5,000 or imprisoned
not wore than five ycars or both..."
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It would appear that a contribution to th

.
&

#]

Republican Pariy by Manuel Ogarrio would be a
violation of this statuco.
The staff has not secen any documents which would

indicate that :the contribution is from anyone other
than Xanuel Ogarrio -- the name which appears on
the checks which were received by the Finance
Committe2 for the Re-Election of the President.

. Mr. Sloan, Mr. Stans, and the campaign officials
in the Southwest simply say that they understood that
this contributicn -~ ths $89,000 -~ was being wade
for scrmeone else. 1In Louston, Mr., William Liedtke,
the Southwest Finance Chairman for the Re-~Election
of the President, was asked how he could substantiate
this claim and he said, "We just knew.®

No names have been provided to establish that
the donor or dcnors of the $89,000 are United States
citizens, legally entitled to make contributions to
a political partv. Nor is there any documentation which
would establish that this is a contribution which
the Republican Committee could legally accapt,

It is obvicus that the Finance Committee shoulad

| =

have within its rossession records which would es tablish
the factual situation ond which would cither prove or

disprove whelher this 1s a conlribiution by a foreign

national, contrary to tha provisions cf 18 Y.S.C. & 613.
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izinate in the United States or

Mexlco?

Much of the
indicated that %
contributors andc
to the United St
the G&nerai Acco:
August 26 lend c

However, th
that these funds
hinself told the

that the $89,000

I
u-~

a letter to ?
said he did not
in Texas or Mex

Southwest Chairm

cublic comment about the $89,000 has

L2 money originated with Texas
wes sent o Hexico -and then back

ates. Some of the phrases uzed in

unting Office report released on
redence to this version.

e staff has been unable to substantiate
cid originate in Texas. Mr. Stans
staffl .Lhat he could not confirm
had been sent to Mexico. Later, in

Patman dated September 5, Mr, Stans

know whether the funds were collected

icoc. In Houston, William Liedtke, the

an for fundraising, also said he was

unable to xnow wirether the monev had been in Mexico

at that tiiwe or

FProm these

is a possibilits

-

was transported to Mexico.

tihot these funds were raised in Mexico

from some unkrown scurces.

Cernmittee and/or

their possossion

it weould appecar that the Tinance
its subsiciarios have reocovds in

howould answer this guestion.

-y



What Was the Comnactian Bebtweon Rernard sarker and the
Commititnoe to Re-Llzol fho Prosicane?

It is an uncecntraverted fact that Eernard Barker,
arrested insicde tihe Democratic Headguarters on
June 17, received and had control of at least
$114,000 of funds of the Committee to Re~Elect the

President, It is obvious that Mr, Barker could not

"
o
®

have obtained five campaign checks tectalling
$114,000 without naving some sort of relationship
with the Committee to Re-Elect the President.

Unless iL is contended that these funds were
stolan by Mr. Barker, someone within the Committece
to Re-Elect the President had to voluntarily turn
them over to Barker. To date, we know of no report
of any funds being stolen from the Finance Committee
to Re-Elect the President.

Did the Unitcd States Banking Institutiens Maintain
Propor X

Existing regulations, aside from those promulaated
under the Foreign Bank Secrecy Act, require commercial
banks to maintain certain records of large or unusual

cash withdrawals.,
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From the intorvicws conducted by the staff, it

is obvious that "cash" was the byword of these conplex
transactions,

First, Mr. 2Zndreas appears on a Miami golf course
with $25,000 ir. cash. Where was this cash withdrawn

and was it procarly reported by the commercial bank

involved?
Bernard Barfer withdraws $89,000 in cash from
the Republic Kational Bank in Miami. Was this properly
recorced and revorted according to Treasury regulations?
Mr. Barker was arrested in the Watergate with
$5,300 in cash on his pexson. Was any part of this
reported as a cash withdrawal by a commercial bank?
According o Mr. Sloan's testimoay, G. Gordon
Liddy returned approximately $111,500 to the Finance

Committee in cash in mid-ilay. Was any part of this

)

withdrawal from a bank and is it recoréed on the proper
formsg?

More impcruantly, are oxisting regulacions,
including those issued under the Foreign Bank Secrecy
Act, sufficient o monitor such transactions and to
Prevent the domestic U. s. banking system Ffrom being
improperly used to conceal and facilitate transfers

of funds to further criminal activities?



55~

The Ridgcdale .utaona‘ Dank Charker

Aside from the guesticns already raised co ncerning
the $25,000, cther serious ¢usstions remain about the
possible motivation behind this particular contribution.
While the revelations about the $i14,000 -~ including
the $25,000 contributicn -- were filling the ncwspapers,
the Comptroller of the Currency granted a national bank
charter cn August 22 +o a group which included Kenneth
Danlbera, the liinnesota Finance Chairman for the Re-Eleciion
ot the President, and Dwayne Andreas. who had contributad
the $25,000 now involved in the controvarsy ovar the

Watergate case.

charter and the $25,000 contribution. The Ceomptroller
deniced a ceonnection between the two and described the
charter as "one of the cleanest cases I've seen.”

But these facts stand cut in the Ridgedale National

Bank charter:

1. The charter was granted in 8§ days -~ a
time sparn described by Minnesota banking officials
as "unusually fast." 1In his press conierence,
the Comptroller himself conceded that the decision

was guick. lie centenduzd that the average time for

such charters is 920 to 100 days, wput he provided
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N documentaticn. Chairman Patman haz asked for
a detailed repocrt freom the Camptreller on this

poi1nt, but the information has not heen supplied.

2. Tho charter was granted while at least
two other competing groups were seecking charters

in the sare area.

3. The charter was pushed through in 88 days
although the shopping center in which the bank

will be located is not to be completed until

1874 ox 1975. There appears no public interest

i

reason =-- no banking purposa -- to hurry the

application.

4. One of the applicants, Kenneth Dahlberg,
had been linked in early August -- well prior
to the Compiroller's action -- to a campaign
contributien which ended up in the bank account
of one of the Watergate suspects. Under these
Circwastances, it would have appeared reasonable
for the Comntroller to investigate this develop-
ment or to await final determinations of

investigations alrcady underway.
5. The guestions of bank gomuvotition are

extrenely inportant in this case, particularly

pod

since tho twoe cominant holding companios contrel
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ibout 80 por cont of the banking assets in
the county. The cuestions of bhank conmpatition
and density of bunking servicss in the Ridgedale
ares appeary of sufficient magnitude to warrant
lengthy and ¢etaiisag study before the granting

of & new national charter.

Given thesc circumstances, it would anpcar that alil

interests would have baon batter protected through

i)

full-scalilz hearin: on any bank charter which might be
graated in thie area so that the agencies iuvolvéd could
weigh the advantayges and disadvantuages airone Lthes
competinz groups. In connection with thas, many of the
substantive isnuws raised in respect to bank concentration
and bank competition could have been resolved or at leact
given a public &iring. VYet, this appreach was not taken,

In fact, the Cemptroller dig exactly what it appears
he should not nhave done in this case ~- he speeded up the
granting of this charter. Sources close to the Minnesota
banking sitvaltion have reported to this Committece that in
their efforts to present their viewnoints to the

Comptroller in resrcct *o vhe Ridgedale application

and anot4

43

2r application for a national bank Charter, they
at one point ashed their cashincton attoerney to make
inguiry ac she Comptrollar's ol fice as to the status ol

the Ridgedale National Bank charter,
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The lawver was told that whon another application
has beoen filed reguesting a charter in +he Same area
as another pending application, that approval is held
in abeyance until &1l applications have been thoroughly
reviewed. Then, the normal procedure of the Comptroller
is to viecw all of the applications in their complete form
with complete investigations and hearirngs, if necessary,
to weigh the merits of the competing groups, and only
then is a charter grantead.

In this instance, this procedure was cempletely
ignored. The Cowptroller granted :the Ridgedale Wational
Bank charter on August 22, 1972, while at Lhe same time

0

.
¢ nearing had boon set o

1 a seconc national pbank charter

—

-

application for four days later ~- August 24 -- and wiich
was yet to have bean heard.

Faced with all of these circumstances, it would
appeaxr that this 1s cne charter which would have had a
“go slow" sign on it. Pespite this, the application
appaars to have advanced with unusual speed.

Under this situation, it is well within the
jurisdiction of the Banking Committee to inguire "Why?"
In asking this guestion, it is impossible to ignore the

$25,000 contribution to the Prasident's campaign,

-
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THIL ADRLMIINISTRATOR OF SNATIONAL RANIS

WASHENGTON, D.C. 20220

Office of the August 28, 1972
Comptroller ef the Cunency

Dear Mr, Patman:

This is in responsce to your letter of August 26, 1972
: yrol o

concerning the prelininary approval 1 recently gave to the chartering
of Ridgadale National 3Bunl, winnstonha, Minnesota. Your letter

1 docusnients concerning this application.

As your letter indicates, there has recently been much
publicity conccining this application. Some of the publicity has
implied that the a"nro»“l of the charter applic«rion was related to
politieczl contviburions by one of the applicauts, a ¥Mr., Dwayne Andreas.
Such an im D]lCuLiOI is without any foundation and vholly unwarranted.

Because of the interest this applicatisn cems to have
generated, we have preparced the enclosed sumnary of our file, Wao
have also mode nonicg of “ho £2]a auailable to whe nescn, T oam

enclosing in accordance with Your request, a
we have made available to the press.,  This i
would mazke available to the court if our dec

in litigation.

Because you released your letter to the press, I feel free
to release copies of this response.

Sincerely, 4
P L
'? [ -" ,\-" ‘ .
{."'\ AP WY i
Ly S ¥
t 5 r.. e

3 L_’l:i
Willianm &, Camp
Comptroller of the Cuircncy

{oacrﬂblc wright Patman
Chaix Zanliug and Currency
Ciwves

wa
ce sSuilding
5

Enclosurcs



o THE ADMINISTRATOR OF NATIONAL BANKS

WASHINGTON, D.C. 20220

m..

rotier of !iz-.- Cureney

New Danlt A \pnlication at Riduedale Sh 1wonping C‘g.ntc-r Minnctonka

p o :
Minnescta, Ag«:ni--"re(icriclz L. Deming

The follewing individuals appear as applicants on the subject
application:

Frederick L. Deming
C. Bernard Jacobs
Kenncth 11, Dahiberg -
Dwayne O, Jlidraas
Eugere I'. Mortzomery

The applicalion was filed on May 26, 1972,

In keeping with requirements of this office notice of the
was publicshed i

o
—
'U
u
—
oy
(2]
)
cr
s
[o]
o}

Jinneanalis Star and Tribune on June 9,71
A ]

quently, the field i i 5 conducted by a national bank examiner
commencing v £ the ficld investigation

the entire record was ? ed c review, Upon completion
ef & réview by the stai? :;:' L:ze oifice, the application was approved by the
Comptroller on August 22, 1972, .

The new bark is proposed to be an ﬂ_.’fil-"tc of National Cily Bark
of Minneapelin, With the cuxce -ption of Directors! gualifving shar
of the stock ¢f the naw Zank will be owned Esy Indenendont |

a bank holding cornpany which now controls N

the five apnlicants for the i

2 sadale National now a Director of
National Cliy Savii of Minncanolis, [n nddis

reguire statutory npproval froe the Fode
opening

Ly

fton, the holding comp any will
ral Resaerve Board prior to

] ‘e
Qe Do Tl



The propesed now bank will serve a new resionel shonn
now in progyass,

miles wway, The Gy
comnmanded

11

e nerest competin

J)'

SEYED
1.'
3 banl will be taore than
Suoaptroller's prof L,,,,iog‘.--l stadf unanimously re

ap;u'c:*,'al of the new bank application,

The Comrpiral Iw"s oi'z'i ce attemnints to process 2ll new ba
proporals within 40 da 2

. fuily documented app

o ni-

nlication,

B
tv

conlhar

Y
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- et THE ADRMINISTIATOR OF NATIONAL BANKS

WASHINGITON, D.C T0220

Septeuber 6, 1972

Ofice of the
Comptroller of the Currency

Dear Mr. Chairman:

Th{s is in rcsooaﬁc to vour lebter dated Scptomber 5, 1972,

cach appiication for a new national L anlkt

chartcr lll ; :1th this office within the past {ive yeoavs, You have
reguzsted siz items of infovmation wich respeet vo cnch application,
incivding the names of all applicanus. You ask that the information
be sent to the Cormittec by September 8, While we shall be glad to
supply the informatiom, tihe volume of data invelved is so gyaat as oo
make it impocsible to comply by the day after tomorrow as requested,

As you kunw this ofifice publishes a complete summary of actions
each month. 1n addition, all applications for natienal bank charter
arce reguired to be blished in a poper of gerewal circulaticn in the
area vwhere Lhe bark "outd be located., This publication includes the

5

"

I

names of applicants, the propescd location “nd the propesed capital
strdcture, wnea tequestoed by thy sppllesnts oy any othor pariy at
jnterest, a public nsaring is held, In viaew of the feregoing, 1 think
you would agree there is pothinmg surreptitious in the filing or

i

processing of a national bank application.

While most of the data vou have roqquLcd is available without
extensive rescearvch, dote ng rhe number of hesrings held will
nocessitate a phvsical o i

: tion of cach case filte., Wc shall there-
fore probubly bu able Lo supp ly the requested data, other than the

~

hearings infenmsation, within a few wecks.
Since you state in your Jetter that the "Ceimittee is conducting
an junvestigotion of the mamner in which new bar®t charters are grantad,
the Coumnmitiee sh to conzider naki similar request for infor-
mation f{rom thas o atace chavtering 9uL10r‘1ic:. In this conncc-
tion, as I stoted to the Banking, Housing and Urban Affairs Committee

of the Scnate ai Ghe tine of my conZirmaticu, in reply to a guestion
posed by Senntor froumire, this office. for the years 1967 threugh
1671 chartered 125 uew natiecnal bauks while the states, during the sane

"\"

periad, charteved 385,




OQur stalf is in the process of compiling the data and will
forward it to you as soon as possible,

William B, Camp
Comptroller oi the Currency

The Honorable

Wrighr patman, Chaiwmnan

Cougui.t:tec on Zankine and Currency
House of Represcnta zivos
Washington, D, C. 2051
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w2,

WHLIA S f6, €7 TTE 8, 6, 2234247
PAE SR Y 2 LGS, e,
WIRALLAS: P CURLS, 20, KY.
Mr, Stans
Chair:
Finonce Committee for the
Re-clection of the President
1701 pennsylvania Avenue, MW,
Vasn:nwLon, b.c,
Dear Mr, Stans
As vou know frem our earlier conve cations, I an vary
interested in sceiny that all of » vour nos;txo s are rajrly
Prescenbed in auy nossibla report on the issuss involved in
the campaizn financine question, It mavy be necess ary to disg-
cuss these questions with the rull Conmitice ttea
in tho neaw foutusa and fr w2411 ha Tmportang thos soo crizont
i formation yomu misht have to include 4n a pra-

u indicarad

vo
would be fo rtheoning,

I have revi zome of the notes from your infaimnal session
with the gtarf 5 vos nd I am still unclear about rha

h has been wmencionod 50 Often in

t
exacl status 89,000 whic
the press, To clear this cuastion up fully and so thzt [ do not
at any time misrvepresent your position, I would like 2 cioar Stutos
ment frem vou as to wherhor vou had any inowledse about this S89,0600
poing to Mexico or being collected in Toxas or Haxico and whecher or
ROt you purricipated in any way in the plans for the collecrien ond
transfe:r ef theze particular funds, 1In shorz, ¢ oQu have any knoue
ledpe of these Lrausactions or of transactions involving the $3°_.430

as

hags ]
- s
before the moncy cither went t® Mexico or i

Of course 1 Lnotr yeu are aware of the continulﬂg rerorts, such
as those vhich hava yw‘"rci in the Washinr~ion fost, that there was
more than S§92,0C0 i in the money which either went frem Tuwas
to Mexico or wa; col d in Moxico it 1's oy undchL:nain? <

o
1]
oo
q 3
J
ot
r
-~

°
the staif thar veu b i1 n ;
$750,0060 repcrned by the U“ﬂhxntacn ?ust is a ozrgc: Liyurc out
i

’ >
& unclear as to vherher Jou are saying that the exast smount ig

Y



-

Mr, Manrice Stans -2 -

$€9,090 or whoiher there is gome sum above this finvre of wiich R

have ¥ o"IL'"'

,
3

leading,

Since thuse senoral aress have already been ra
I fecl that i: shou.d not tzke tco long to ;c"povd
I

17 at all POS 1
any event, I wsuld need your answer by honday

It is my taderstanding chat your posi
reveal the namas of the doners of the. monae
apparently associatad wich tho 539,000, if

<

I vould 1lile rhis peint clear

e up so thot noth
thaet 1 mizhe saperl to othwer members of the Cammnittee will bYe iig-

:

o)
T e
b
B
T o
=,

correct, I would :py?‘“i” 2 know Jﬂ" LhL ccnoi 1

would rcvﬂal that
Cormiitten,

Ihank you very wmuch for your cooperation,

)

S%?cer&ly,

Cha:nwn’%

.
‘r

L
o / A
ko e .,‘%- ‘
; B -
* H ﬂ o r

-

Sebwdgiic b faan



FINAGCE COMMITTYE TO PRELELUCT THY PRESIDEMNT

1960 prnsyLvana AVINUL, W, s TWAGMINGIUN, th. €. 20006 » 15%2) 313-0920

Septoember 5, 1972

FKAURIZE H STANS

CIATIMAN

The Henorable Vright Patwan
Chairuon

Houge Aagging and Currency Committee
Suite 2129

Raviurn building

Washington, D.C,

Dear Mr, Chairman:

I now have your letter of August thirty-first which follows
on my mecting with your representacives on August thirtieth.

Altheugh my statenmcnes to your representatives were, in mv
opinion, clear and unequivoc c2l, I zu pleascd to sive vou ﬂgain

41
thcir substance as the } relate to the items on which ycu soe
confirmation:

1. On or about April third, I was informed by our Texas
chairman of a possible conLL ution of $100,069 in U.S.
funds in Mexico., 1 did not péfL]LJthL in any way in plans
for the col]“ction imd transfer of that awount or any parc

of it. Several weeis later I learned that $89,000 had been -
received Ly our Comritree's Treasurer in checke From Memics
on April {ifth from contributers. I do not have zny knowl-

cdbe of w

I
hecher the money actually originated in Mexico or
in Texzs for

the purpese of this transaction.

2, I bhave no knowledge of any transaction involving a
Mexican bank beyond the $89 » 000 which is the subject of
your inquiry. I have dunlld emphatically te the Vashington
Post that there was any operation within my knowledge forx
the pvrpesc of deliberately sending contributions to Mexico
and having them returned to the United States.

I do not know the navcs of the donors of the § 559,000, That

being the case, 1 cannot of course reveal their names to your

Committee.

I have asked counsel for our Comuittee, Kenneth Parkins son, to
discuss with veur s:afi Lhe watter of wierther any additional
infermation is available for subnmission to yeur Committee on other

topics covered in my meetings with the starf,
Very truly yours,

/. 7
/ /:!\!'kbv-g.«.ac.( : ' ’ﬁ ey

Maurice i, Stans
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2129 Enyvurn fioas. ([: 3.u .\u1ﬂlhﬁ
ashington, h. ¢,

Deaxr Mr. Chaixivin:

As yeu knew we reonreseng Fawiee He Sbans, Chatyrman of the
Finance Commitice in fn-nls ed

3
< . You have aancun
v m et 1 e :
CUY BT 2 hoaying berore your conmitice at 1
e

.

[@ JS)

Mre Stans will «pp 3 :00 Qe
on Thursday, Sepvember 1, 1072,
.

On iha rorning of Ausust 30, 1872, et the re enuest of your
staff, Mro Stons zid 7 omeu wiun Knﬁnr" Touzh, Prinus oond Iscds,
Puriug the eoursa of cur diaeunsion vhe queslian avore vidh vesnent
to the purpese of Lhe v Dropesed Antorvicy with Mr, Stape, Eat rt“ff

RIRCERIE TN

pointod out fhat uhile Four comaltteoe hrel nans Antieon suthoerdoire

an inventi:

lien, than novertholess
. - - ‘ - o) M - .~ g ae -
anu1r=~~ Fiil rerneey so

SNl ey

Ll fr2nernd

weosuch dncuiriag or

PUrthcrwove, JOUr 8UaIT winhia
notzitlintanditg the geet 4hag
a detailed :a~v1”" intis varje
on Avausl 20, 19500 vhiah wes Gransmibieg
aned e, .:!":"‘ Bl igausi on Aviuat 2l on m")uc Stavermont on
Your siaCe fiethaeng, Wished Lo nraeesid with an inauivy notwi
the faet Lhat ceitors o Wiieh Lthoy wirhad to incguirn wore undcr
intiense dnverti: vyion Ly the Fadertl Rurasy of Investisntion, ¢
Slatan ALbtornny's ofiea Liere in Wan hinton, and the 7tct1cc o
nd wan tha nubjnet of o ejvid “dction known as C'Irien v, 22“0“
Cofe llo. 1233 in tho tnitoeg sittes Disiriel Court for The isy ¢¢c» o5
Coluviahia,

T,
'ﬂ:ugnt

Followir: {hin brolindnory maoling with vewr staff vy, Stan
nereed to meeb wilh your sings egain in the atterncon, with the under-
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Tie oo, Wriohl bPooeeen, Chadsn
Houvse fouting ang Currenay ‘,.n-d.tt(.e
Pape 2

Seplerier 11, 1972

v
M |

astandine, which Le rocohed with you, Lh-L »asinerity ot

vou bt be prosent and “hst Jic, HSbans woeuld be glven arn enportunity
craminae nny reporh ve intenaet Lo oo vubliec so thad he might be in
a position Lo corcunt upon iV wien it wis pade public.

n the aficrnoon of mwmast 20, 1972, . Stons and I enpezred
in the homring reon of your cutaiitece, and Mro Stang answered nunerous
owentions put Lo hin by your siall,. lie his 101y cooporated in every
reasonnblie respect,

Recaune of the nondenay of the chn
vho weore arrasicd ot “bha Walersate on June
re

of Hr shana bafore o cendtieon, sand the
may i j thq cnuﬂté‘ubiovvl and eivil

i~ o

]-‘m.'t.hr:
Charles
providad why ’t, 1.0 nped
civil cnse would vr
public. n Ausunt
canse unler aseal of

We now
comnit.leo :uaiﬂtuor
and that onty Lhere-Tu- tr, hians d
examing it. 1L Lhe rorverd is L0 e mrde
or any norber this wonld appear to be con!
between you 2nd Mr. Stans,

. N ’
ﬁﬂ“rvﬂunntv to
wour ccimaitiee
1-.".1*3,' to the un ierstanding

Therefore, under these circwrstunees T belicve that it would

be innpprepriate fox “r. Gbans to appear bel'ore your conmitiee, and
have advised him ney Lo do 8o0.

Sincerely youwrs,
/./,/ e

S~
.
)
N~

Var ..-':.~-~"':.‘ v oe

AL Er e s
)/.- R WV PR P Y 4 (‘_/

}.vmbl.me,xinnmqm

5
f
AL AR

8
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WASHINGTON,D.C., Sepit. 1l -- Chaimman Wright Patman
said todoy that Maurice Stans, Chairman of the Finsnce
Committee to Re-Plect the President, has refused to
appear ieliore the Banking and Currency Comsitteo to
discuss the Watergate burglary.

The relvsal to testify was communicaied to Mr.

Patman through Kenncth Pa riinson, attorney for Mr. tans,
Mr. Parkinson said he' had advised his client to refuse
to appear because ¢f pending civil and criminz) cases.

"A high leve: decision has obviously beon made to

$2e

continuve a

-

to hinder ing of the Wate

case," "Mr. Stans' refusal to

ls

.
-

o

before the Cornnittce n direct contradiction

President Nixon's pupblic assurances -- given in
nationally-teliavised press conference on August
that his Adninistration and campaign officials
coopérate in developing the facis abouc this cas
.
Fr. Patman noted that President Nixen had s
the televisicn caicoras on august 29 and statod:
"I will say in thay rospe that anyene on
the campaign committee, Mr. McLregor has

(nore)

~
-



agsuyed e, who does not
[ ]
investigation..,, will be

2=
COopatate witin the

discharg

President Nixen went on Lo say:

"I thisk under these Clrowmstances we are doing
everytihing we can to talke this invident andg to
investigate it and not to cover it up.

"What really huris in maliers of this soxri ig not
the fact that they occur, because overzeoalous
People in campaicns do things that &rXeé wWrong.
What really hurts i3z if Fou try to cover i up...

We have cooperated comple
that we want all the Faci
as far as any people who

they should be prosacuted

"This kind of activity, &
has no place whatever in

[N 34 - . 2 - dy 1
wely. We have indicated
- M .~ 1. S PP L ICH o - 1o
¥ oorought osul and thet

'

N L. ~ a - " g v
are guiilty are concerned,
L]

. T - .‘?_‘-- : 3 1 - do <
5 L nave ozDisn indica 24,

We want the aix cleared. ‘e want it clearcd us

soon ag possible. "

My Patman saild that Mr. Stans' refusal to anpear

.

would require a cancellation of Thursday's scheduled
teeting on the Watergate case.

"We will have to study this entire matter careiully
to determing what ccens should §o Callen 10 assure thab
all the facts are Tully Lirod," Myl Potman said.

(more)
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to the Finance Chairman's porsonal secrctary, He
said he repzated the call again on Priday morning
d was told that Stans was on the othar telenhone
and would call bhack immcdictely or within 30 ninutes.
"Mr. Stans did no%t return any of these calls

noy did heo reply Lo the reouvest I dictated to his

secretaxy," Mr, Patman said., "Finally -~ four days
later -- his reply comes to me throuch his atltorney

and he has yet to return my calls,
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DR Oae of Five people avreestedl

Peen

Luside ruoeralic head.
quarters at the Daterpave 4y connuction witch the broab~in and alleged buas
of Damocratic Committec olfllecs,  Barker is a Miami real estave operace and
a reported CIA operative, Burker is a leng time associate of E. Howard lusne,
Jr., @ staflf momber in the Nison adminiscration,

IRAYRE ANDREAS: A miduost grain dealer, banker and long time dabhler
in political civelus., Andreas contributed $25,060 to the Nixon campaign and
is one of the applicants on a successiul vational bank charrer,

HARUSL OGARRID BAGUIRRE: A Mexican aational lawyar whe resides in vanico
City and represents a nuszber of United States companies ¢
Mexico. TFour checks totaling $89,000 which turned tp in the account of bernard
Barker in a Miami baal wore nade out to Mr, Ogarrio and carried his typewricten
endorscient,

TUGH ¥, SLOAY, JR.: TFormer Ekreasurer of the Iinance Coimittos to Re-Zlisck

<

the President and @ long vime associate of Mauric
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e
—
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Sloan resignc

the midst of the Waterpare investigation on the grounds that his wife wa

14

expecting a badby, iHis wife, until some two weoks ago, was cwployed in the
press office of Mrs., Pat ~ixon, wife of the President, Sloan was an aide in
the Veite House for a approximatoely three years,

G. GORDON LipDy Until recently, counsel to the Firance Committee to
Re-Elect the President, On Jupe 25 he was firved for refusing co answer FBT
questions sbout the Lut'r.uL break-in,  Liddy £ maerly was a White House svaffor
working on an anti-marijuana campaign and was an associatoe of Howard Hunt as well

as Hugh W, Sloan,
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WILLYAM XILROY, PEDAR

HMotnbers

in Honston [ov President Nixon's re-clectio:n,

Licdtke, Winchester and Robert Allen,
10 Renources and Chomical Coupany in tlousion
Chnanes Cowmddtree to Re-Elect the President,
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Aller was Che indsoldnal who approached Liodule with an of Do tao obtain
1

Unjited States contvibutions in lemico for President lixen's re-election,
Allen's campainy is also representad in Mexico City by Senor Ogarrio,

PETER MARK: An amployee ofl 'ennzoil Corporation in Houston who
accompesnied Winchaster to Pouston in a Pennzoil Coewpany plane vhen Winchestor
delivercd sowe $700,000 in funde to the Finance Coimiftes to Re-Eleet tho

President,  Onc of Mark's jobs on the trip was to “ride shotzun on the {unds."

RICHARD it

URES:T A Houston attorney vho roepresents Mr, Allen,  MNr, Haynos
has informed Cowcpittce stafli that Mr, Allen is outr of the country until
September 13,

X -

ECTORE REYRALED: An oflicial at the Republic Mational Bank of Miami

rew

vho Landled the conversion of $114,000 in ¢hecks vo cash for Bermard Barker,

MORCRALLI WILLLZD UL QP Compitroller of the Cusruncy, wiuse ufilce
granted the charter for tle natjoncl bank to the group which, in part, was
headaed by Andreas and Dahlburvy,

FREDIRIC L, PIMING: Foruwwr President of the Minncapolis Tederal 2eserve

Baniz and a high official in the Treasury Departmoent, Deming: is listed as
& B e &

the agent and an applicant for the bank charter vhich was subscguent ly sranted
to the Andrcas group, The othor applicants ineluda &, Rernard Jacobs, Kenneth

H. Dahlberg and Eusene T, MNontpomory,



